
 

ZÁPIS č. 98/2024 

ze zasedání Akademického senátu Filozofické fakulty Jihočeské univerzity v Českých 
Budějovicích ze dne 13. prosince 2024 

 

Přítomní (bez titulů, abecedně): Martin Dvořák, Martin Kaplický, Petr Kos, Kateřina Kovářová, 
Teodor Laketić, Hynek Látal, František Šulista, Tereza Vozabulová, Vera Kaplická Yakimova 

Nepřítomní: Václav Grubhoffer (omluven), Marie Račáková (omluvena)  

Hosté: Jan John (předseda volební komise do AS FF JU), Ondřej Pešek (děkan)  

 

Zapisovatel: Martin Dvořák  

Ověřovatelé: Martin Kaplický, Kateřina Kovářová  

Skrutátoři: Hynek Látal, František Šulista  

 

Program zasedání:  

1. Zahájení  
2. Volba vedení AS FF JU  
3. Různé  
4. Závěr  

 

 

Ad 1)  

Předseda volební komise John přivítal všechny přítomné a všem senátorům a senátorkám 
předal osvědčení o senátorském mandátu, čímž se senát stal usnášeníschopným. Následně byli 
jednomyslně zvoleni zapisovatel (Dvořák), ověřovatelé (Kaplická, Kovářová) a skrutátoři (Látal, 
Šulista). Poté byl schválen program zasedání, k jehož obsahu nikdo z přítomných neměl 
připomínek. Senátorky a senátory přišel přivítat děkan Pešek, v krátkosti popřál senátu vše 
dobré do budoucích zasedání a oznámil, že ihned po zasedání aktuálním se těší na první setkání 
s nově zvoleným předsedou či předsedkyní AS FF JU.  

 

Ad 2)  

Po děkanově odchodu John rozdal hlasovací lístky pro volbu předsedy či předsedkyně. Volba 
byla tajná. Po sečtení a ověření hlasů John oznámil, že předsedkyní AS FF JU byla jednomyslně 
zvolena Vera Kaplická Yakimova. Předsedkyni popřál úspěšný předsednický mandát, předal jí 
vedení zasedání a jednání opustil.  



 

Předsedkyně Kaplická Yakimova poděkovala senátorům a senátorkám za zvolení a doplnila, že 
své zvolení považuje za čest a bude své povinnosti vykonávat svědomitě. Následně rozdala 
hlasovací lístky pro volbu místopředsedů či místopředsedkyň za akademickou a studentskou 
komoru AS FF JU. Před samotným hlasováním proběhla diskuze o těchto funkcích – senátor 
Kaplický vznesl dotaz, zda by senátor Kos přijal zvolení místopředsedou, čímž by byla 
zachována jistá kontinuita s předešlým vedením AS FF JU. Senátor Kos mu odvětil, že ano. 
Předsedkyně se obdobně zeptala senátora Šulisty, zda by přijal roli místopředsedy, kdyby byl 
zvolen, za studentskou komoru. I on odpověděl, že ano.  

Proběhlo tajné hlasování:  

• Senátor Kos byl zvolen místopředsedou AS FF JU.  
• Senátor Šulista byl zvolen místopředsedou AS FF JU.  

Předsedkyně oběma pogratulovala.  

 

Ad 3)  

Předsedkyně zahájila bod Různé připomínkou výročí tragické střelby na FF UK. Předsedkyně 
vznesla dotaz, jestli by se senát měl k výročí vyjádřit. Panovala všeobecná shoda, že ano. O 
konkrétních návrzích a krocích pak předsedkyně slíbila informovat a diskutovat elektronicky.  

Jako další téma předsedkyně přítomné seznámila s podnětem, jenž se k ní dostal před 
zasedáním senátu – v rámci akademické obce vznikly dvě vzájemně související petice týkající 
se izraelsko-palestinského konfliktu. Doc. Cerman z Historického ústavu je iniciátorem petice 
s názvem „Proti akademickému antisemitismu“. Předsedkyně zdůraznila, že jeho názory nejsou 
oficiálními stanovisky Filozofické fakulty JU. Senát se od nich distancuje a bude nadále situaci 
sledovat. Předsedkyně se zavázala, že senátorkám a senátorům e-mailem pošle odkazy na obě 
petice, aby se mohli se zněním obou textů lépe seznámit a dle dalšího vývoje situaci projednat 
na dalším zasedání.  

Další podnět vznesla senátorka Kovářová. Zdůraznila, že senát bude za méně než dva roky volit 
nového děkana či děkanku fakulty, tudíž by měl bedlivě sledovat reformu zákona o vysokých 
školách, a to i proto, že jeden z projednávaných pozměňovacích návrhů hovoří o možnosti 
změny volby děkanů, a sice v tom smyslu, že senáty by navrhovaly dva kandidáty, z nichž by si 
vybíral rektor.  

Další bod jednání vznesl senátor Dvořák spolu s předsedkyní. Jednalo o záležitosti spojené 
s jednáním na univerzitním senátu, v němž Dvořák s Kaplickou Yakimovou též zasedají – téma 
oceňování studentských senátorů a senátorek mimořádnými stipendii za práci odvedenou 
v senátech a položka členství ve fakultním senátu pro akademiky v rámci HAPu. Předsedkyně 
přítomným sdělila, že o dané záležitosti už s děkanem Peškem v nedávné minulosti hovořila, a 
ten byl oběma možnostem nakloněn. Proběhla diskuze a následovalo usnesení:  

AS FF JU se usnesl, že vyzývá vedení FF JU, aby podniklo systémové kroky k ocenění práce 
členů a členek akademické (HAP) i studentské (mimořádné stipendium) komory AS FF JU.  

O usnesení se následně hlasovalo a bylo jednomyslně přijato (pro – 9, proti – 0, zdržel se – 0).  



 

Posledním bodem jednání byla otázka limitu 10 studentů pro otevření povinně volitelných 
předmětů. Jelikož několik členů a členek AS FF JU je zvoleno nově, o předešlých diskuzích a 
jednáních (viz zápisy z minulých jednání AS FF JU) nejsou plně informováni.  Během krátké 
diskuze se senát shodl, že se k tomuto tématu vrátí na příštím zasedání, a v mezičase se všichni 
senátoři a senátorky seznámí prostřednictvím zápisů s dosavadním vývojem situace.  

Do bodu Různé už nikdo žádný další podnět neměl.  

 

Ad 4)  

Předsedkyně Kaplická Yakimova poděkovala zúčastněným za účast a zasedání ukončila.  

 

 

Zápis vyhotovil:  M. Dvořák v. r.  

 

Zápis ověřili:   M. Kaplický v. r.  

 

   K. Kovářová v. r.  

 

 

V Českých Budějovicích dne 13. prosince 2024  

 


